
Protok61 Nr 712011 

z posiedzenia Komisji Budietu , Rozwoju i Rolnictwa 


w dniu 22 wrzesnia 2011 r. 


Posiedzenie rozpocz((to 0 godz. 16.00 

Lista obecnosci i porz'lcdek obrad stanowi'l za1'lcznik do protokolu. 

W posiedzeniu udzial brali : 
I.Burmistrz Toszka Pan Grzegorz Kupczyk 
2.Z-ca Burmistrza Pani Zdzislawa Mrozek 
3.Skarbnik Gminy Pan Artur Krawczyk 
3.Kierownik referatu IKP Pan Bernard Cebula 
4.Inspektor Pani Ewelina Czyzowicz 
5.Kierownik referatu Podatkow i Oplat Lokalnych - Pani 10lanta Widlo 
6.Podinspektor Pani Sylwia Kruppa 
Przewodnicz'lcy Komisji Pan Marcin Kwasniok powital zebranych i przedstawil 
projekt porz'lcdku posiedzenia. 
Czlonkowie Komisj i nie wniesli uzupelnienia do porz'ldku obrad i jednoglosnie 
1za - 7 1przyj((li proponowany porz'ldek posiedzenia. 
Do posiedzenia dol'lcczyla radna Inga Potkowa . W glosowaniu b((dzie bralo 
udzialS czlonkow Komisji. 

Ad.1 
Przewodnicz'lcy Komisji odczytal skarg(( Pana Edwarda Szohysika z Pawlowic 
1zal. do protokolu 1 
W przeprowadzonym post((powaniu wyjasniajqcym informacji udzielali : 
Pan Bernard Cebula , Pani 10lanta Widlo i Pani Ewelina Czyzowicz. 
Kierownik referatu Podatkow i Oplat Lokalnych poinformowala , , iz pismo z 
dnia: 13.03 .20 11 r Pana Edwarda Szohysik Zanl. Pawlowice ul. Wiejska 7 
wplyn((lo do tutejszego Urz((du w dniu: 15.03.2011 r .Pismo zwrotne- odpowiedz 
wyslane zostalo dnia: OS.04.20 llr. ; jak wynika z potwierdzenia odbioru w/w 
odebral je osobiscie w dniu: 11.04.20 llr. lednoczeSnie poinformowala, ze 
zgodnie z Ordynacj'lpodatkow'lzalatwienie sprawy wymagaj'lcej 
przeprowadzenia post((powania dowodowego powinno nast'tPi6 bez zb((dnej 
zwloki, jednak nie pozniej niz w ci::tgu miesi'lca. W zwi'lzku z powyzszym 
nadmienila, iz termin zalatwienia sprawy zostal zachowany i nast'tPi1 w terminie 
ustawowym. Droga 0 pow. 560m2 nalez'lca do dzialki nr. 142/ 1 OS polozonej w 
miejscowosci Pawlowice opodatkowana jest zgodnie z ewidencj'l gruntow i 
budynk6w Starostwa Powiatowego- gdzie oznaczona jest symbolem dr., w 
zwi'lzku z tym, decyzje wydane przez Organ podatkowy s'lprawomocne. 

http:11.04.20
http:OS.04.20
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Pan Szoitysik Edward za w/w drog~ rna naliczony podatek w wysokosci 112,-zi 
( co na rat~ przypada kwota w wysokosci 28,-zt ). Podatek powyzszy jest przez 
w/w regulowany na biez'l.cO i w wymaganych terminach. W nawi'l.zaniu do art. 
67A §1 ustawa Ordynacja Podatkowa z dnia 29 sierpnia 1997r (tekst jedn.z 
2005r. Dz.U. Nr 8, poz. 60 ze zm.), ktory dotyczy m.in. kwestii ewentualnego 
umorzenia podatku - w tym przypadku mozna by mowic 0 wydaniu decyzji 
uznaniowej, jednak mogioby to nast'l.Pic po uprzednim ziozeniu wniosku przez 
podatnika. Iednak by wydac pozytywn'l. decyzj~ w tej kwestii, podatnik 
musiaiby posiadac zalegiosc podatkow'l. ( ktora nie widnieje u w/w). Wniosek 
umozliwiaj'l.cy umorzenie podatku powinien zawierac takze uzasadnienie; 
trudn'l. sytuacj~ finansow'l. podatnika wynikaj'l.c'l. 
z udokumentowania nadzwyczajnej sytuacji (np. pozar, choroba, powodz) lub 

innych okolicznosci wpiywaj'l.cych na obnizenie zdolnosci piatniczej podatnika. 

W zwi'l.zku z powyzszym brak jest przesianek do ewentualnego nienaliczania 

podatku za przedmiotow'l. drog~. Pani Iolanta Widio zaznaczyia rowniez, iz 

mozna byioby dokonac odpisu przedmiotowej drogi na podstawie informacji 

pisemnej od Pana Bernarda Cebuli -Kierownika Referatu IKP wskazuj'l.cego, iz 

droga posiada status drogi publicznej. Iednak Kierownik powyzszego Referatu 

nie moze takiej adnotacji przediozyc, gdyz nie byioby to zgodne z dokumentacj'l. 

ktor'l. posiada. 

Radny Krystian Cedzich stwierdzii , ze dziaiki pod drog~ zostaiy zaj~te 
bezprawnie .Droga i'l.czy drog~ krajow'l. z drog'l. powiatow'l. .Urz'l.d sam 
powinien dojsc do tego i zwolnic Pana Szoitysika z podatku. 
Pan Bernard Cebula podkreslii , ze z punktu widzenia prawa stan drogi nie jest 
uregulowany.Fizycznie jest, ale prawnie nie istnieje.Droga jest wyasfaltowana , 
siuzy wszystkim mieszkancom Pawiowic, lecz w planie zagospodarowania 
przestrzennego nie jest zaznaczona.Droga ta nie zostaia zaliczona w kategoriach 
jako droga gminna zgodnie z przepisami ustawy 0 drogach publicznych..Test to 
droga ogolnodost~pna i rna status drogi wewn~trznej. 
Pan Krystian Cedzich stwierdzii , ze droga ogolnodost~pna to droga publiczna , 
nie rna drog ogolnodost~pnych prywatnych. 
Pan Cebula dodai , ze nie zaliczono jej do kategorii drog gminnych - wymog 
formalny nie zostai spdniony. 
Pani Ewelina Czyzowicz pokazaia przebieg drogi na mapce i dodaia, ze 
przedmiotowa droga sldada si~ z kilku dziaiek.Wiascicielami tych dziaiek S'l.: 
Gmina / 2 dziaiki / , Agencja Nieruchomosci Rolnych , Pan Szoitysik Pan 
Cedzich i Pan Bytomski / nie zyje - corka Pana By tom skiego Pani Kucza jest 
samoistnym posiadaczem /. 

http:umozliwiaj'l.cy
http:biez'l.cO
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Wystapiono juz do Agencji Nieruchomosci Rolnych 0 nieodplatne przejt(cie , a 
takZe zlozono wniosek do Wojewody 0 przej~cje dziafek stanowiilcych wlasnosc 
prywatnil.Po otrzymaniu pozytywnej decyzji gmina przystilPi do podzialu ,co 
wi:tze si~ z~Droga otrzyma wtedy status drogi publicznej i problem z 
podatkiem zostanie rozwiilzany.Gdyby do konca 2005 r. Pan Szohysik zlozyl 
wniosek 0 odszkodowania to musialby je otrzymac .1ednak takiego wniosku nie 
zlozyl. 
Jedynie taki wniosek zlozyl Pan Cedzich na jednil dzialk~ / na dwie pozostale 
nie / i w przypadku pozytywnej decyzji Wojewody dostanie odszkodowanie za 
t~ dzialkt(. 
Burmistrz~ Toszka poinformowal , ze na k0l1c6wce jednej z naszych dzialek 
wchodz:tcych w sHad w/w drogi stoi budynek gospodarczy Pana Mendli . 
Chcemy wystapic do Pana Mendli 0 uregulowanie tego stanu na poprawt( 
warunk6w zagospodarowania nieruchomosci. 
Radny Janusz Konopka poinformowal 0 mozliwosci uzyskania dofinansowania 
w wysokosci 70% z Agencji na remont drogi przy bloku mieszkalnym w 
Paczynie , trzeba tylko zwr6cic uwagt( na stan prawny tej drogi. 
Wracajilc do tematu skargi Pan Krystian Cedzich dodal , ze w przypadku nie 
zwolnienia z podatku Pan Szohysik zwraca sie 0 doprowadzenie dzialki do 
stanu pierwotnego - znaczy to, ze moze zamkn:tc przejazd. 
Burmistrz wyjasnil , ze nie ma takich mozliwosci , nie mozna zamykac jedynego 
dojazdu do posesji.Korzystajqcy z tej drogi mieszkal1cy moga wnieSc spraw~ do 
Sildu i wtedy zostanie ustanowiona sluzebnosc tej drogi. 
W podsumowaniu dyskusji Komisja budzetowa - w wyniku glosowania , 
wit(kszosci:t glos6w / 7: 1 : 0 / uznala skargt( Pana Szohysika za bezzasadn:t. 

Ad.2 
Czlonkowie Komisji zapoznali si~ z pismem Rady SOfeckiej Pawlowic w 
sprawie zablokowanych srodk6w Rady Soleckiej. 
Dodatkowych informacji w tej sprawie udzielala Pani Sylwia Kruppa i Pani 
Ewelina Czyzowicz oraz Pan Bernard Cebula. 
Zablokowane srodki , 0 kt6rych pisze Rada Solecka dotycz:t kosztu zakupu i 
montazu progu spowalniajilcego na ulict( Wiej skil w Pawlowicach.Zadanie to 
zostalo ujt(te w zlozonym wniosku oraz uchwale zebrania wiej skiego 0 srodki z 
funduszu solecki ego .Droga na kt6rej mialby byc zamontowany pr6gjest drog:t 
og6Inodostt(pnil , jednak nie posiada stautsu drogi publicznej - w swietle 
rozumienia przepis6w ustawy.W zwi:tzku z powyzszym zwr6cono si~ do Radcy 
Prawnego 0 opinit( w tej sprawie . Z opinii wynika , ze ze wzglt(du na 
nieuregulowany stan prawny , Gmina nie moze ponosic naklad6w na powyzSZil 
drogt(. Taka tez odpowiedz zostala przekazana sohysowi Pawlowic Panu 
Krystianowi Cedzichowi. 
Pani Czyzowicz dodala , ze aby uregulowac stan prawny tej drogi , najpierw 
nalezy dokonac podzialu , a to w tym roku jest niemozliwe. 

http:prywatnil.Po
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Burmistrz poinformowal , ze Komisja oswiaty zaproponowala , aby pr6g 

spowalni ajctcy umieScic na konc6wce czt(sci gminnej , a po uregulowaniu stanu 

prawnego drogi , przelozyc go w miejsce pierwotnie wyznaczone. 

Wedlug przepis6w prawa narazie nie mozna go postawic w miejscu w kt6rym 

chcct mieszkancy. 

Pan Cedzich stwierdzil , ze w innym miejscu ten pr6g jest ni epotrzebny.Moze 

go tylko zakupic , a ni e montowac. ? 

Pani Kruppa poinformowala , ze we wniosku zapisano zakup i montaz . W 

zwictzku z czym to zadanie tak powinno byc zrealizowane. 

W podsumowaniu dyskusji Burmistrz Toszka zaproponowal , ze w przypadku 

niewykorzystania srodk6w na ten cell kwota 1.600 zl 1- w roku przyszlym 

zadanie to zostanie dofinansowane z budzetu Gminy. 

W obradach Komisji nast'tPila 10 min przerwa. 

Po przerwie : 


Ad.3 
Czlonkowie Komisji zapoznali sit( z kolejnymi projektami uchwal 
przygotowanymi na Sesjt( Rady Miejskiej : 
11 w sprawie : zarzctdzenia wybor6w sohysa solectwa Pni6w 
W zwictzku ze zlozeniem rezygnacji z pelnienia funkcji soHysa Pniowa przez 
Pana Ewalda Migas - przygotowano w/w projekt.Datt( wybor6w po uzgodnieniu 
z soltysem wyznaczono na dzien 4 pazdziemika 20 11r. 
Komisja budzetowa nie wniosla uwag do w/w projektu. 
21 w sprawie : zarzctdzenia wybor6w uzupelniajctcych do Rady Soleckiej w 

Pluzniczce 
Projekt uchwaly przygotowano w zwictzku z rezygnacjct z pelnienia funckcji 
czlonka Rady Soleckiej przez Pana Marka Port(bskiego. 
Wybory uzupelniajctce po konsultacji z sohysem ustalono na S.X.20ll r. 
Komisja nie wniosla uwag do w/w projektu. 
31 w sprawie : wyboru lawnik6w do Sctdu Okrt(gowego w Gliwicach 
41 w sprawie : wyboru lawnik6w do Sctdu Rejonowego w Gliwicach 
Zgodnie z art. 160 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. - prawo 0 ustroju s'ld6w 
powszechnych z p6zn.zm. - wybory lawnik6w odbywaj ct sit( w glosowaniu 
tajnym .Wybory te przygotowllja Rady Miejskiej jako zadanie zlecone z zakresu 
administracji rzctdowej.Wybory nalezy przeprowadzic do konca pazdziernika. 
Kolegium Sctdu Okrt(gowego w Gliwicach na rozpoczynaj'lc'l sit( a dniem 1 
stycznia 20 12 r. now'l kadencjt( okreslilo dla Gminy Toszek : 
- liczbt( 3 lawnik6w do Sctdu Okrt(gowego w Gliwicach 1zgloszono 1 

kandydata 1 
- liczbf( 3 lawnik6w do Sctdu rejonowego w Gliwicach 1 zgloszono 2 
kandydat6w 1 - w tym : 
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- 1 lawnika do orzekania w sprawach z zakresLl prawa pracy I brak 
kandydata I 

Przewodnicz'\ccy Zespolu opinuj'\ccego przedstawi na Sesji informacj~ 0 

zaopiniowanych kandydatach. 
Komisja nie wniosla uwag do w/w projekt6w uchwal. 
51 w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodk6w w wysokosci 50.000 zl I srodki 
przekazane z rezerwy cz~sci oswiatowej subwencji og6lnej Ina dofinansowanie 
wyposazenia w sprz~t i pomoce dydaktyczne nowo wybudowanych obiekt6w 
szk6l i plac6wek oswiatowych oraz nowych pomieszczen do nauki , 
pozyskanych w wyniku modernizacji lub adaptacji pomieszczen nie 
wykorzystywanych na cele dydaktyczne. 
W odpowiedzi na pytanie Pana Kocura dotycz'\cce informacji : jakiej szkoly to 
dotyczy ? - Burmistrz poinformowal , ze wniosek dotyczyl SP w Kotulinie , 
jednakZe b~d'\c one przeznaczone dla wszystkich plac6wek I np. na pokrycie 
niedoboru zwi'\czanego z kosztem ogrzewania SP w Toszku , pokryciem koszt6w 
dowozu uczni6w do szk6l itp./ 
Komisja nie wniosla uwag do w/w projektu uchwaly. 
61 w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Projekt dotyczy przeznaczenia : 
- kwoty 5.000 zl na pokrycie biez'\ccych wydatk6w jednostek OSP I zakup 
paliwa, oplaty za zuzyt'\c energi~ elektryczn'\c! 

- kwoty 30.000 zl na doplaty do zbiorowego odprowadzania Sciek6w 
Komisja nie wniosla uwag do om6wionego projektu uchwal:y. 
7/ w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Projekt dotyczy przeznaczenia : 
- kwoty 8.000 zl na pokrycie koszt6w analizy zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym Gminy Toszek 
- kwoty 28.793,35 zl na pokrycie koszt6w usl:ug remontowych , koszt6w 

pozostal:ych i aktualizacji program6w komputerowych / program do 
inwentaryzacji I 

- kwoty 10.000 zl: na dofinansowanie zakupu kosiarki dla Klubu Sportowego 
"Orzel" Paczyna 

Skarbnik Gminy poinformowal: , ze srodki na programy komputerowe dotyczyl:y 
b~d'\c aktualizacji programu oraz zalcupu oprogramowania ewidencji srodk6w 
trwalych i ewidencji ilosciowo-wartosciowej. 
Burmistrz poinformowal: , ze okazal:o si~ iz mamy problem z ewidencj'\c srodk6w 
trwalych w Urz~dzie.Wyszl:o to przy okazji pisma Pana Wanata, kt6ry zwr6cil: 
si~ 0 uregulowanie tytul:u prawnego cal:ej powierzchni domu , a okazal:o si~ , ze 
w ewidencji budynek posiada tylko jeden lokal. 
Z-ca Burmistrza dodal:a , ze w wyniku przeprowadzonej kontroli zarz'\cdczej 
okazal:o si~ , ze od 2008 r. powinna bye w Gminie prowadzona ewidencja 



6 


srodkow trwalych i ewidencja i losciowo-wartosciowa. 
Prowadzona ewidencja / Pani Burmistrz pokazala radnym do wgl'tdu ksi~g~ / to 
cz~sto jeden zapis np. drogi - kwota , grunty - jedna kwota itp. 
Nie wiadomo co zostalo spisane , a co nie .Z ewidencji srodkow trwalych 
powinnismy wyczytac nazw~ drogi , numer dzialki oraz ksi~g~ wieczyst't. 
To samo dotyczy gruntow i ni eruchomosci. 
Pan Cebula otrzymal juz polecenie przeprowadzenia ewidencji drog ilosciowej i 
wartosciowej do konca pazdziernika br. 
Jako maj'ttek Gminy wpisano np. ul.Ludow't w Toszku / to przeciez droga 
powiatowa / , staw testowy w Paczynce , rowy melioracyjne , przepust potrojny 
w Paczynie itp. ? 
Oprocz tego na sprz~t komputerowy prowadzono dwie ewidencje .Jedna od 
czerwca 2003 L , a druga w grudniu 2003 r. 
Zarz'tdzeniem Burmistrza zostanie przeprowadzona inwentaryzacj a dorazna 
wszystkich srodkow trwalych - ktora pozwoli dzialac zgodnie z przepisami. 
Musimy zalozyc metryczki - pouzupelniac to co brakuje , a brakuje bardzo duzo. 
Na koniec kazdego roku sporza~dza si~ informacje 0 maj 'ttku Gminy - na jakiej 
podstawie? 
Na poprzedniej Komisji padla propozycja zlecenia tirmie niezalemej 
wyprowadzenie tego stanu. 
Skarbnik Gminy dodal , ze gdyby cena uslugi byla do przyj~cia - to jest to niezly 
pomysl - gdyz z tym co jest trudno doj sc do ladJ. 
Pani Burmistrz dodala rowniez , ze przeprowadzano spisy z natury , ale nie 
wpisano osoby materialnie odpowiedzialnej. 
W odpowiedzi na pytanie radnego Konopki dot. przeznaczenia srodkow na 
plany zagospodarowania przestrzennego - Bunnistrz wyjasnil , ze dotyczy to 
wykonania analizy planow zagospodarowania.Na dzien dzisiejszy jest 
zlozonych nowych ok. 50 wnioskow.Bunnistrz poinformowal rowniez , ze 
wyniki badan pomiaru halasu - znacznie przekraczaj't normy ,nie ma wi~c 
mowy 0 wykresleniu z planu zagospodarowania - obwodnicy. 
Po wyczerpaniu dyskusj i - do projektu uchwaly Komisja nie wniosla uwag. 
8/ w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodkow w wysokosci 50.000 zl na pokrycie 
kosztow zimowego utrzymania drog gminnych w miesia~cach listopad 
i grudzien 2011 r. 
Burmistrz Toszka wyjasnil , ze otrzymalismy oficjalne pismo, ze projekt 
"Dolina Sportu " nie zostal zakwalitikowany do dotinansowania , w zwi'tzku z 
czym srodki zabezpieczone w budzecie jako udzial wlasny zostaly przeznaczone 
na akcj~ zimow'l, aby mozna bylo rozpocza~c procedur~ przetargowa~. 
Komisja nie wniosla uwag do w/w projektu. 

Ad.4 
Burmistrz Toszka poinformowal radnych 0 planowanym wyjezdzie 

http:zagospodarowania.Na
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organizowanym przez inwestora na farmlt wiatrowit w okolice wyspy Wolin 
Wyjazd zaplanowano na J4-16.X.br .Burmistrz zwrocii silt do radnych i 
okreslenie udziaiu w wyjezdzie do Sesji w dniu 28.09.br.Koszty wyjazdu 
pokrywa inwestor.O planowanym wyjezdzie zostaiy takze powiadomione 
solectwa Sarnow i Kotliszowice oraz Osiedle Oracze. 
Pan Jan Sopala zapytal 0 zbiorklt odpadow wielkogabarytowych ? 
Pani Burmistrz poinformowala , ze 23.09.br odbltdzie spotkanie z REMONDIS 
Tarnowskie Gory, na ktorym zostanit poczynione ustalenia. 
Pan Sopaia oraz Pani Inga Potkowa poinformowali 0 niezadowoleniu soltysow 
zwiitzanym z nieotrzymaniem diety w miesiitcu lipcu. 
W podsumowaniu dyskusji Przewodniczitcy Komisji zwrocii silt 0 

przygotowanie przez Radclt Prawnego infOlmacj i dotyczitcej mozliwosci 
rozwiitzania tego problemu. 
Radny KrzysztofBartnicki zapytal : czy radni zlozyli wnioski do budzetu ? 
Przewodniczitcy Komisji zaproponowai radnym spotkanie w tej sprawie > 
Burmistrz poinformowal 0 problemach zwiitzanych z KS Zamkowiec . 
J ak silt okazuje to CZItSC boiska jest wlasnosciit prywatnit, ogrodzenia tez nie 
mozna postawic w planowanym miejscu , a jezeli chodzi 0 dach , to nie rna 
projektanta , ktory podpisalby silt pod remontem.Dach nie spelnia okreslonych 
norm i trzeba go przebudowac . 
Radny Marcin Kwasniok zaproponowal , aby to zadanie ujitC w 
przyszlorocznym budzecie . 
Burmistrz dodal , :ie obecnie dach zostanie zabezpieczony. 

Po wyczerpaniu porzitdku obrad Przewodniczitcy Komisji podziltkowal za udzial 
i zakonczyl posiedzenie 0 godz. 18.20 

przewod~KOmiSji 

MarcHi. r asDlok 

http:23.09.br
http:J4-16.X.br

